

目 次

胡萝卜 <i>WRKY69</i> 基因(<i>DcWRKY69</i>)的克隆及其对不同植物生长调节剂的响应	1
..... 张榕蓉,王雅慧,李 彤,丁 旭,徐志胜,熊爱生	
广义李属植物叶脉序特征及其分类学意义	11
..... 黄文鑫,吴保欢,石文婷,羊海军,崔大方	
马尾松年轮稳定碳同位素比率($\delta^{13}\text{C}$)变化特征及影响因子分析	
..... 张 振,金国庆,丰忠平,孙林山,周志春	24
不同土层中抗除草剂转基因油菜与野生芥菜回交 3 代后代活力种子百分比的比较	
..... 王 钰,王晓蕾,张庆玲,王 建,强 胜,宋小玲	32
不同种源黑果枸杞物候期和生长差异及其与地理-气候因子的相关性分析	
..... 刘克彪,郭春秀,张元恺,满多清,付贵全	41
干旱胁迫及复水对菊芋生长及叶片光合和生理特性的影响	
..... 赵孟良,赵文菊,郭怡婷,钟启文,任延靖	49
沙棘叶片、果肉和种子中黄酮类成分的差异 ... 蔡 爽,阮成江,杜 维,丁 健,韩 平,王海明	58
呼伦贝尔典型草原群落退化对其物种多样性及生物量的影响	
..... 王百竹,朱媛君,山 丹,刘艳书,杨晓晖	68
江苏宝华山植物群落结构及其环境解释	77
..... 张晓晨,杨国栋,陈 昕,熊中人,赵 洋,伊贤贵	
· 研究综述 ·	
吴茱萸属植物中喹唑啉生物碱的分布、生物活性和化学合成	
..... 王奇志,严 奇,靳 桐,刘 飞,邱 萍,管福琴,冯 煦	84
‘中山杉’的选育和利用及相关研究进展	99
..... 殷云龙,於朝广,华建峰	
· 研究简报 ·	
芦苇叶片中总氮同位素及游离氨基酸浓度对水淹的响应	
..... 赖媛媛,朱仁果,罗 笠,吕 哲,孙启斌	107
安徽省蕨类植物分布新记录(Ⅲ)	110
..... 韦宏金,陈 彬,詹双侯,杨庆华	
福建省野生兰科植物分布新记录 8 种	113
..... 陈炳华,孙丽娟,卢亚红,陈 洁	
植物资源与环境学报 第 28 卷(2019 年)总目次	116
征订启事(10,76)	

CONTENTS

Cloning of <i>WRKY69</i> gene in <i>Daucus carota</i> var. <i>sativa</i> (<i>DcWRKY69</i>) and its response to different plant growth regulators	1
..... ZHANG Rongrong, WANG Yahui, LI Tong, DING Xu, XU Zhisheng, XIONG Aisheng	
Leaf venation characteristics and its taxonomic significance of <i>Prunus</i> Linn. (<i>s. l.</i>)	11
..... HUANG Wenxin, WU Baohuan, SHI Wenting, YANG Haijun, CUI Dafang	
Analyses on variation characteristics and influence factors of ring stable carbon isotope ratio ($\delta^{13}\text{C}$) of <i>Pinus massoniana</i>	24
..... ZHANG Zhen, JIN Guoqing, FENG Zhongping, SUN Linshan, ZHOU Zhichun	
Comparison on viable seed percentage of progenies of the third backcross generation between herbicide-resistant transgenic <i>Brassica napus</i> and wild <i>B. juncea</i> in different soil layers	32
..... WANG Yu, WANG Xiaolei, ZHANG Qingling, WANG Jian, QIANG Sheng, SONG Xiaoling	
Phenophase and growth differences of <i>Lycium ruthenicum</i> from different provenances and their correlation analysis with geographical-climatic factors	41
..... LIU Kebiao, GUO Chunxiu, ZHANG Yuankai, MAN Duoqing, FU Guiquan	
Effects of drought stress and rewatering on growth and leaf photosynthetic and physiological characteristics of <i>Helianthus tuberosus</i>	49
..... ZHAO Mengliang, ZHAO Wenju, GUO Yiting, ZHONG Qiwen, REN Yanjing	
Difference in flavonoid constituents in leaf, pulp, and seed of <i>Hippophaë rhamnoides</i>	58
..... CAI Shuang, RUAN Chengjiang, DU Wei, DING Jian, HAN Ping, WANG Haiming	
Effects of community degradation of Hulun Buir typical steppe on its species diversity and biomass	68
..... WANG Baizhu, ZHU Yuanjun, SHAN Dan, LIU Yanshu, YANG Xiaohui	
Plant community structure of Baohua Mountain in Jiangsu Province and its environmental interpretation	77
..... ZHANG Xiaochen, YANG Guodong, CHEN Xin, XIONG Zhongren, ZHAO Yang, YI Xiangui	
• Research Reviews •	
Distribution, bioactivity, and chemical synthesis of quinazoline alkaloids in <i>Evodia</i> plants	84
..... WANG Qizhi, YAN Qi, JIN Tong, LIU Fei, QIU Ping, GUAN Fuqin, FENG Xu	
Breeding, utilization and related research progress of <i>Taxodium</i> ‘Zhongshanshan’	99
..... YIN Yunlong, YU Chaoguang, HUA Jianfeng	
• Research Notes •	
Response of total nitrogen isotope and free amino acid concentration in leaf of <i>Phragmites australis</i> to flooding	107
..... LAI Yuanyuan, ZHU Renguo, LUO Li, LYU Zhe, SUN Qibin	
New records of pteridophytes distributed in Anhui Province (III)	110
..... WEI Hongjin, CHEN Bin, ZHAN Shuangzhou, YANG Qinghua	
New records of eight wild species of Orchidaceae distributed in Fujian Province	113
..... CHEN Binghua, SUN Lijuan, LU Yahong, CHEN Jie	
Total contents of “Journal of Plant Resources and Environment” Vol. 28 (2019)	116